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Ð. Ê. Êóçàõìåòîâ

Ðóññêàÿ Ïðàâîñëàâíàÿ Öåðêîâü è áåëîå 
äâèæåíèå íà Óðàëå (1917-1920 ãã.)
В статье представлены некоторые результаты исследования отношений Русской 

Православной Церкви и белого движения на Урале в годы гражданской войны. Прин-
ципиально важным является вывод о наличии православной составляющей в истории 
белого движения (особенно на востоке страны). Раскрываются вклад православного 
духовенства, казачества и некоторых руководителей белого движения в восстановление 
традиций православного воинства, а также страницы истории красного террора против 
православного духовенства и благочестивых мирян.

Ключевые слова: белое движение, казачество, смута, крестный путь, священному-
ченики, военное духовенство, большевизм, дружины Святого Креста, красный террор.
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R. K. Kuzakhmetov 
The Russian Orthodox Church and the white movement in the Urals 

(1917-1920)
The article presents some results of the study of relations between the Russian Orthodox 

Church and the white movement in the Urals during the civil war. The conclusion that there 
is an Orthodox component in the history of the white movement (especially in the East of the 
country) is fundamentally important. The contribution of the Orthodox clergy, Cossacks and 
some leaders of the white movement to the restoration of the traditions of the Orthodox army, 
as well as the pages of the history of the red terror against the Orthodox clergy and pious laity 
are revealed.

Key words: white movement, Cossacks, time of troubles, the way of the cross, priest-martyrs, 
the military clergy, Bolshevism, militia of the Holy Cross, the red terror.
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